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‘Leukhoor, duurzaamheidpromoten
inNiger.What’s in it forme?’
BasKnoop
DenHaag

Hethandelsbeleid vanhetkabinet is
te soft, zegtVVD-KamerlidWybrenvan
Haga.Hetkabinetmoetharderoptre-
den tegenmarktverstoringenoneerlij-
ke concurrentie, vooral vanChina.

WybrenvanHagalegt tweedonkergrijze
elektrokabelsoptafel.Opheteersteoog
geenverschil.Maar, zegthetVVD-Twee-
deKamerlid, eenkabel komtuitNeder-
land, de ander uit China. ‘Die Chinese
kabelkunjevooreentiendevandeprijs
van deNederlandse kabel bestellen bij
Alibaba.Maar het is wel rotzooi, onder-
zocht de Federatie Elektrotechniek. Al-
leen, een gewoneburger komtdaar pas
achter als zijnhuis indefik staat.’
Het zijn dit soort praktijken die Van

Haga, zelf afgestudeerd elektrotechni-
cus,eendoorninhetoogzijn. ‘Het isvoor
Nederlandse ondernemers lastig con-
currerenwanneer de Chinezen dezelf-
deproducten tegen lagere standaarden
enmetstaatssteunkunnenaanbieden.’

HijvindtdatNederland,endeEurope-
seUnie,veelhardermoetoptredentegen
marktverstoring en oneerlijke concur-
rentiedoormetnameChina. Inhethui-
digebeleidvanD66-handelsministerSi-
gridKaagziethijdaarteweinigvanterug.
De VVD presenteert vandaag daar-

om een eigen ‘Handelsagenda’, met
voorstellen om de export aan te jagen
enNederlandse ondernemers beter te
beschermen tegen oneerlijke handels-
praktijken.

V DeProvinciale Statenverkiezingen
komeneraan. Eennieuwepoging van
deVVDomkiezers tewinnen?
‘Wij lancerenvoortdurendplannenwaar-
meewehopenietsgoedstedoenvoorde
mensen in het land.Maar als ik als on-
dernemer kijk naar deHandelsagenda
van minister Kaag, denk ik: what’s in
it forme? Leuk hoor, duurzaamheids-
doelenpromoteninNigerofMauritanië,
maar als ondernemer verdien je daar-
doorgeenextraplakjekaasopjebrood.’

V Inhaar eigenagendadoetKaagook

allerlei voorstellenomdehandel te
bevorderen.Wat is het probleem?
‘Erstaanzekergoededingenin,zoalsde
uitbreidingvanhetdiplomatiekeposten-
netwerk en demaatregelen ombedrij-
ven voor te bereiden op de brexit.Maar
het is te weinig. De Tweede Kamer riep
Kaag in 2017 opmet eenHandelsagen-
da tekomen,maar zijheeftnueigenlijk
een agenda voor ontwikkelingssamen-

‘Minister Kaag heeft
vooral een agenda
voor ontwikkelings-
samenwerking
gepresenteerd’

VVD-KamerlidWybren van Haga
komt vandaagmet een eigen
handelsagenda.
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werkinggepresenteerd.Wijmoetenniet
vergeten dat onze welvaart enwerkge-
legenheid sterk afhankelijk zijn van de
mate waarin onze ondernemers dewe-
reldmethunproductenkunnenblijven
veroveren.Zijopererenechter ineenon-
zekere wereld, waarin de internationa-
le handel oneerlijker wordt. Dat vraagt
omeendaadkrachtigeHandelsagenda.’

V Nederlandbehoort, als een vande
grootste exporteurs terwereld, al ja-
ren tot demondiale top. Vanwaardie
zorgen?
‘Wemoetenzekernietdeindrukwekken
datwehetslechtdoen.Wevechtenboven
onsgewicht.Maartegelijkertijdmoeten
weonzeogennietsluitenvoorallerleibe-
dreigingenvanbuiten.Met landenzoals
China en Rusland is geen gelijk speel-
veld. Zij houden zich niet aan dezelfde
kwaliteitsstandaarden en droppenmet
staatssteunproductenoponzemarkt.’

VMaarhet aanpakken vanoneerlijke
concurrentiemoetKaag toch juistmet
haar collega’s inBrussel doen?
‘Veel dingen kun je inderdaad niet als
soeverein landje zelf oplossen. Dat
moet in EU-verband gebeuren.Maar in
deHandelsagenda vanKaag staat er nu
nietsover in.Datkanniet.Misschienom-
datwijhetzogoedhebben,zijnwegaan
focussen op duurzaamheidsdoelen.
Hartstikkegoed,maaronsverdienmodel
is niet vanzelfsprekend.’

V DeVVDkomtbinnenkortmet een ei-
genChina-strategie.Waarom?Hetkabi-
netwerkt daar tochookaan, notabene
met tweeVVD’ers opdepostenBuiten-
landseZakenenEconomischeZaken.
‘Dit kabinet bestaat uit vier partijen,
daar komt dus een gemiddelde kijk op
dewerelduit.Wij zijneen liberalepartij
enkomendusmetonzeeigenstrategie.
Endiezullenwij toetsenaandievanhet
kabinet.’
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